
 
 
 
 
GENERALFORSAMLING SØNDAG D. 24.SEPTEMBER 2023 
 
 
Generalforsamlingens dagsorden: 
 
 1) Valg af dirigent, referent og stemmetællere 
 2) Bestyrelsens beretning 
 3) Fremlæggelse af regnskab �l godkendelse 
 4) Fastsætelse af kon�ngent 
 5) Indkomne forslag 
 6) Forslag �l handlingsplan og budget 
 7) Valg af bestyrelse og suppleant 
 8) Valg af intern og ekstern revisor 
 9) Evt. 
 
 
REFERAT: 
 
Freddy bød velkommen  -Ca. 70 personer er mødt op. 
 
 
AD.1: Valg af 
 
Dirigent: S�ne Kalsmose er valgt 
Ordstyrer: S�ne Kalsmose er valgt 
Referent: Elsebet Mørck og Ulla Espersen er valgt 
Stemmetællere: Jane Vestergaard, Jesper Deleuran, John Hedegaard er valgt. 
 
AD.2: Bestyrelsens beretning v. Freddy Skovbo: 
 
Velkommen - Vi håber på en klar og god GF. 
I dag er det en ordinær GF. 
Vi vil koncentrere beretningen og generalforsamlingen i dag om to store sager, der har fyldt 
igennem sommeren.  
-1: Den fortsate dri� af saunaen – e�er sidste samling beslutede vi via advokat at gøre indsigelser 
mod Silkeborg kommune (ang. paragraf 4.1 og 4.2) som havde opsagt brugera�alen uden 
lovmæssig hjelm. 
D.6/9 svarede SK, at de ville trække opsigelsen �lbage. Og tage sagen op �l re-vurdering. 
Bestyrelsen oplever det som en stor ”sejr”, at vi nu har mulighed for at køre saunaen videre som 
hid�l ind�l juni 2024. Vi ønsker, GF giver udtryk for om de synes bestyrelsen skal køre sagen videre 
– og anlægge sag mod kommunen eller ikke. 



 
 
 
 
 
 
 
 
-2: Den anden store sag drejer sig om indkøb og videresalg af badekåber, med handel og egen 
vinding for øje, og gennem eget firma – uden at ville fremvise fakturaer �l regnskabet. Det hele 
meget imod de principper vi har i denne frivilligt drevne forening. 
Essensen i situa�onen ligger primært i, at man ikke vil fremvise fakturaer, men har foretaget 
handler, der gør, at hver gang vi sælger en badekåbe, taber foreningen penge. 
Vi ønsker også her, at GF giver �l kende om en ny bestyrelse har opbakning og beføjelser �l at køre 
denne sag videre og bruge af foreningens økonomi �l advokatbistand i den forbindelse. 
 
I a�en skal vi vælge 3 nye medlemmer og 1 suppl., da formanden er på valg, men ikke ønsker at 
s�lle op. Suppl. Ulla stopper ligeså. Kjeld og Elsebet har endnu 1 år �lbage, men ønsker at trække 
sig før �d. 
Hans har 1 år �lbage og ønsker at blive siddende. 
 
Kommentarer: 
Inger: Badekåber og t-shirts – Hun vil opfordre �l at lade bestyrelsen føre samtalerne vdr. dete.  
Johannes: vdr. sagen om badetøj i saunaen – så vil jeg gerne opfordre �l at være mere nuanceret – 
og finde et eller andet form for kompromis. 
Berit: Ang. Beklædning eller ej – det er et problem, at man laver en advokatsitua�on ud af denne 
problema�k. 
Freddy svarer: Det drejer sig egentlig mere om princippet i at SK går ind og blander sig i de regler 
de selv har været med �l at forfate og godkende. Almind-Wellet HAR været kompromissøgende. 
Men det blev ikke taget imod fra kommunens side. 
Sine: Vil gerne takke bestyrelsen for at være gået videre med sagerne om brugera�alen. 
Rune: Den her sag handler ikke om at være tvungen nøgen eller ej. Den handler om blufærdighed 
når man bader og om, at man ikke gider besværet med at tage sit badetøj af (evt. inde i 
omklædningsrummene), når man skal i saunaen! 
Hans: Spm.: Hvad er den advokat I har hyret i sag 1 -s vurdering af, hvor stærke kort vi har på 
hånden… i �t at vinde denne sag mod SK? 
Freddy: Advokaten har vurderet det som værende en stærk og god sag. 
Hans: Hvor er brevet som advokaten har sendt – og hvilke argumenter lægger han �l grund for at 
have en god sag. 
Ulla: Advokaten mener at paragraf 4.1 har forrang fremfor 4.2. Kommunen fremlægger det som at 
4.2 har forrang. 
Jesper: Godt arb af bestyrelsen. Ang. t-shirts og badekåber. – hvad mener I med at have nikket 
”JA”? 
 



Freddy: Vi havde nikket JA �l indkøb af en kåbe �l 400 kr.; hvilket skulle være ALL INKLUSIVE af 
udgi�er, og bestyrelsen har gået med �l, at vi bes�ller kåber for 400 kr./stk. inkl. alle udgi�er 
desangående. Da vi skal sælge (uden fortjeneste eller tab, tror vi i henhold �l vores a�aler i 
bestyrelsen) �l kostprisen 400 kr. – viser det sig, at en kåbe koster for at dække udgi�erne; 400 kr. 
+136,50 kr. = 536,50 kr. - pga. moms og fragt og kurer. Det vil sige, at foreningen taber på hver 
eneste kåbe; 136,50 kr. Det har bestyrelsen ikke nikket ”JA” �l endsige været klar over før sent i 
forløbet, hvor vi beder om at se fakturaerne bla også af hensyn �l regnskabet. 
 
Vdr t-shirtsene havde vi sagt ”Go” �l at undersøge mulighederne, men pludselig på et møde får 
bestyrelsen at vide, at t-shirtsene ER bes�lt �l 200 kr. pr. stk. og at dete IKKE kan laves om. 
 
Per: Bange for at vi giver kommunen et godt kort på hånden i �t. sagen om brugera�alen og evt. 
opsigelsesbegrundelse, ved at indføre medlemsstop ind�l 1.10. og ved at kon�ngentet, der skal 
afspejle udgi�er, er for højt. 
Chris�na: Vi har ikke lavet medlemsstop, det er i�t vores medlemssystem, der skal gøres klar – et 
spm. om �d, vi er frivillige og det tager �d at få medlemssystemet op at køre 
Annemete: opklarende… skal jeres opfordring �l GF om at fører sagerne videre… forstås som at 
man kun skal s�lle op hvis man er enig i dete? 
Freddy: Nej, man kan godt s�lle op selvom man ikke er enig i dete. 
Sine: Spm. �l betaling af morgenkåber – hvem godkender betalingen af kåberne. Skal der kun være 
én, der godkender? 
Chris�na: Nej, der skal normalt være mindst to, der godkender, men Kris�an var sygemeldt. 
Johannes: Jeg tror I misforstod mig – jeg synes man skal holde fast i ingen beklædning, men 
sam�dig også være klar på argumenterne. 
Søren: Den sag om tøj – morgenkåber og t-shirts – er der sket ngt. ulovligt – er der tale om bedrag? 
Freddy: Det er et væsentligt spm. Det er det som vores adv. går ind i og vurderer på… hvor meget 
jura eller moralsk, eller �llidsbrud er der sket…? Der er ikke sket noget decideret ulovligt – i vores 
referater er det ikke penslet ud, præcist, hvad vi vedtager, men mange beslutninger bygger på �llid. 
 
 
 
AD.3: Fremlæggelse af regnskab 
Regnskabet blev gennemgået af Chris�na Grey Schuster. 
Det skulle være tydeligere og nemmere nu for jer som medlemmer at læse og forstå indtægter og 
udgi�er i regnskabet. 
 
Spm �l regnskabet. 
Hans: En detalje: vi betaler kun 20.000 – alene strømmen koster 150.000/år 
Freddy: Korrek�on: strømmen koster 80.000 kr/år – og vi har henvendt os �l kommunen og �lbudt 
at betale mere, men det er ikke blevet reguleret og effektueret. 
 
Regnskabet er GODKENDT. 
 
 
AD.4: Fastsætelse af kon�ngent 



Freddy: Bestyrelsen foreslår et uændret kon�ngent for den kommende sæson på 300 kr og 50 kr 
for en dagsbillet 
Per: De 300 kr. dækker det årligt eller dækker det sæsonen? 
Chris�na: Dem der har betalt ind�l ex.vis marts må gerne vente med at betale �l marts 24. Du får 
en opkrævning d. 1.10. – betaler du først i marts vil du blive opkrævet 300 kr for resten af 
sæsonen. Men det er for at lete arbejdet og overskueligheden for de frivillige, der arbejder med 
dete. 
Thomas: Det blev nævnt, at vi betaler mere end der er ”brug for” i foreningen 
Per: Jeg vil gerne gentage i �t. at give SK gode kort på hånden for at anklage os for misligholdelse. 
Jeg vil gerne anbefale på det kra�igste, at vi sæter kon�ngentet ned. 
Hans: Vi kan jo ikke køre et yoyo kon�ngent-system 
Freddy: Dri� er mange �ng – det er jo ikke kun strømforbruget. De 300 kr afspejler mange 
forskellige ak�viteter i årets løb og i foreningen som sådan. Det beløb var i �t a�ale med 
kommunen i begyndelsen, hvor vi end ikke i vores vildeste fantasi havde tænkt, at saunaen blev et 
så stort �lløbsstykke.  
Sine: Vores forening er ny og med �den kan vi få brug for økonomi �l forbedringer etc. Så det er 
også vig�gt at have økonomi �l dete på kontoen. 300 kr er rimeligt. 
Hans: Vi skal også huske på at vi iflg. Brugera�alen er forpligtet �l at vedligeholde indv. �ng i 
saunaen – bænke, ovn etc. 
 
 
300 kr/år er �l afstemning – Og VEDTAGET. 
 
 
 
AD.5: Indkomne forslag 
Ingen forslag er indkommet. 
 
 
AD.6: Forslag �l handlingsplan og budget 
Se pkt 2. 
 
 
 
 
AD.7: Valg af bestyrelse og valg af suppleant 
Vi stemmer om bestyrelsesmedlemmerne først. Man skal være medlem og fyldt 15 år.  
 OPSTILLERE: 
Søren Bøtker: Indkøber. Mit liv er blevet bedre e�er jeg er begyndt at gå i vandet og i saunaen 
Bakker op om den linje, den afgående bestyrelse har lagt. 
Kris�an Simonsen: Jurist. Bakker op om den linje, den afgående bestyrelse har lagt. 
Sine Jensen: Bogholder. Kan hjælpe Chris�na i arbejdet med regnskab og bogholderi. Bakker op om 
den linje, den afgående bestyrelse har lagt. 
 
 



 
Fredsvalg:  
Søren er valgt for 2 år 
Kris�an er valgt for 1 år 
Sine er valgt for 1 år 
 
Som suppleant er ops�llet: 
Ulrich Monse. Og han er eneste ops�llet og derfor også valgt ved fredsvalg. 
 
 
AD.8: Valg af INTERN og EKSTERN revisor 
Chris�na anbefaler, at vi venter med at vælge en ekstern revisor.  
Dirigent S�ne påpeger, at dete kan ikke lade sig gøre – der SKAL vælges både en intern og en 
ekstern revisor i a�en. 
Chris�na foreslår vi får en ny revisor: ”Blue cirkle finans” – dete firma er VALGT. 
Den interne revisor fortsæter med at være Thomas Eskildsem. 
 
 
AD.9: EVT. 
 
Jesper: Jeg er træt af at læse så meget om vores forening i avisen – det er ikke interessant. 
Jeg foreslår at den kommende bestyrelse indfører en Tabskonto – så sagen om t-shirts eller ej kan 
komme ud ad verden. 
Birgite: Jeg vil foreslå, at når der er så mange penge i foreningen, at I så bruger nogle penge på de 
kedeligere og tungere opgaver i bestyrelsen evt omkring medlemsregistrering etc.. 
Hans: Kan man ikke sæte de morgenkåber �l salg så det kommer ud ad verden. 
Tommy: Jeg s�llede op �dligere -men i dag s�ller jeg ikke op – men jeg har et forslag �l den nye 
bestyrelse: Vi er en undergruppe – kl.6 klubben -i foreningen, hvor vi gerne vil være hjælpere �l 
diverse arrangementer, I skal bare kalde på os. 
Rune: Kan den nye bestyrelse arbejde på at få malet de gamle ikke længere hvide striber på broen 
op igen. Og kan vi gøre det der kræves for, at den udendørs bruser bliver ren – den er meget 
ulækker. 
Thomas: vil den nye bestyrelse tænker over mulighederne for at gøre ngt. i �t. at lave nogle 
installa�oner, der fremmer diskre�onen, hvor vi bader. 
Inger: Kan vi undersøge, hvad vi må få lavet nede ved broen, hvor vi smider tøjet, så vi ikke skal 
smide tøjet, der hvor alle kigger. Kan nogen undersøge, hvad vi må og kan lave af installa�on for at 
fremme diskre�onen – selvom, der plejer at være mange krav og benspænd, når man vil bygge 
ngt. ved vandet. 
Freddy: Forslag �l, at den nye bestyrelse arbejder videre med at få lavet nogle støjafskærmninger 
ved Horsensvej – evt . med 100 m pileflet lignende ala Nordskovvejen. 
Hans Ryter: Vi har ha� en voldsom debat på FB vdr. Badetøj -ikke badetøj, medlemmer, der er 
gået �l poli�kkerne mm. Jeg vil gerne opfordre den nye bestyrelse �l at vurdere, hvor grænsen går 
– hvornår skal et medlem ikke være medlem mere, hvis det modarbejder foreningens vedtægter 
mm. 



Ulla: Kan forsamlingen give deres opbakning �l at den nye bestyrelse arbejder videre med de 2 
advokatsager og bruger penge på dete? Jeg er klar over vi ikke kan stemme under dete pkt, men 
kan vi give �l kende på anden vis… Der var posi�v �lkendegivelse via højlydt applaus. 
Peter: Meget snak om badetøj eller ej. Hvad kan det gøre, at man har badetøj på under et 
håndklæde…? Jeg forstår det ikke. 
Sine: Man kan henvende sig �l bestyrelsen, hvis man har forslag �l det ene eller det andet. 
 
Tak �l den afgående bestyrelse for deres store arbejde med grundlæggelsen af - og arbejdet -for og 
med foreningens liv og fortsate beståen med oprindelig brugera�ale.  
 
Tak for en god generalforsamling… god a�en  /Elsebet  


